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אין ספק שהיכולת לדבר היא יכולת מבורכת עם זאת אני חושבת על זה שהמנהיג שלנו, מי 
שמדיבוריו מושפעים כל אורות חיינו , התקשה בדיבור ואומרת לעצמי שאולי יש פה מסר 

למנהיגים- היו אנשי דברים … דברו , אבל גמגמו קצת. אנחנו עדים לכל כך הרבה אמירות ריקות 
מתוכן במקרה הטוב, לא רגישת , פוגעניות במקרה הטוב פחות, כאלה שצריך אחר כך להסביר 

שהוצאו מהקשרן.

אולי משה מלמד את המנהיגים לעתיד ובעצם את כולנו לגמגם קצת, להסס, לחשוב עוד רגע לפני 
שמדברים, לא חייבים תמיד להגיב ולענות ." 

)נעה רוטנברג , ז"ל קלינאית תקשורת ומרצה קלינאות תקשורת מכללת הדסה( .

חשבו
מה אנחנו יכולים ללמוד מהבחירה במשה שהיה ׳כבד פה׳ למנהיג?


